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Oświadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

W styczniu 2010 r. weszło w życie rozporządzenie Ministerstwa Zdrowia, które daje prawo do pobierania
materiału do badań cytologicznych wyłącznie położnym, które mają certyfikat Centralnego Ośrodka
Koordynującego, który nadzoruje program wczesnego wykrywania raka szyjki macicy. Ośrodek znajduje się
w Poznaniu przy Ginekologiczno-Położniczym Szpitalu Klinicznym.

W trakcie ostatniego dyżuru senatorskiego dotarły do mnie informacje, iż w ciągu trzech lat z około dwudziestu
pięciu tysięcy pracujących w Polsce położnych przeszkoliło się w COK niespełna sześć tysięcy, a niespełna
siedemset otrzymało certyfikat upoważniający do wykonywania badań cytologicznych. W tej sytuacji położne bez
certyfikatu mogą przeprowadzić badanie cytologiczne jedynie pacjentkom nieobjętym programem profilaktycznych
badań cytologicznych, czyli osobom, które nie znajdują się w przedziale wiekowym od dwudziestego piątego do
pięćdziesiątego dziewiątego roku życia.

Sytuacja spowodowana jest tym, że certyfikat zdobyć można jedynie w COK w Poznaniu, a większość położnych
przeszła odpowiednie kursy w wojewódzkich ośrodkach koordynujących. Nie wydaje się, aby położne z kilkunasto-
lub kilkudziesięcioletnim stażem w wykonywaniu badań cytologicznych nie miały odpowiedniego doświadczenia,
żeby dalej wykonywać swoją pracę. W obecnej sytuacji najbardziej ucierpią pacjentki, którym, pomimo że istnieją
możliwości, nie będzie miał kto wykonać badania.

Z tego powodu zwracam się do Pani Minister z prośbą o możliwość rozważenia zmiany rozporządzenia
regulującego możliwość wykonywania badań cytologicznych w Polsce.
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